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Grad Varaždin najavio je da smanjuje stope poreza na dohodak kojom bi niža stopa bila 

smanjena s 22 na 21 posto, a viša s 32 na 31 posto, o čemu će na predstojećoj sjednici 

raspravljati gradski vijećnici. Uoči sjednice, u ponedjeljak je održana konferencija za 

novinare Gradske organizacije HDZ-a grada Varaždina na kojoj je predsjednik GO, 

ministar pravosuđa, uprave i digitalne transformacije Damir Habijan istaknuo da je riječ o 

čistom populizmu i pripremi za lokalne izbore.

- Na općine i gradove prenijeta je veća autonomija u određivanju i raspisivanju poreza. Na 

taj način osigurano je i omogućeno, konkretno ću se osvrnuti na grad Varaždin, da stopu 

poreza na dohodak sam odredi u određenom rasponu. Ono što se dogodilo početkom ove 

godine je da se Grad Varaždin na takvu mogućnost nije odlučio. Mislim da je gotovo 90 

posto jedinica lokalne i područne samouprave prihvatilo tu varijantu, smanjilo je stopu 

poreza na dohodak 20, odnosno 30 posto, umjesto 22 i 33 posto, a Grad Varaždin to nije 

učinio – istaknuo je Habijan.



Dodao je da su gradonačelnik Neven Bosilj, njegov zamjenik Miroslav Marković  i 

predsjednik Gradskog vijeća Lovro Lukavečki tvrdili da  Grad nema dovoljan izvor prihoda i

da bi smanjivanje stope poreza na dohodak na neki način dovelo u pitanje njegovo 

funkcioniranje.

- Grad Varaždin i Grad Dubrovnik imali su prošle godine u odnosu na godinu ranije 

povećanje prihoda od 36 posto, što je najbolji argument u korist toga da tvrdnje koje su 

dolazile od strane gradonačelnika i gradske uprave nisu točne. Ono što sada postavljam 

kao pitanje je zašto nakon godinu dana kako je gradska vlast imala mogućnost smanjiti 

stopu poreza na dohodak, to tek sada radi. Mislim da je odgovor svima i više nego jasan: u

svibnju ćemo imati izbore za gradonačelnika i za Gradsko vijeće i ovaj potez je čisti 

populizam jer u ovih godinu dana se po pitanju priljeva prihoda nije ništa promijenjeno za 

Grad Varaždin – rekao je Habijan.

Dodao je da su, nažalost, građanke i građani Varaždina oni na koje najviše utječe takva 

promašena odluka od prošle godine.

- Manji prihod i manji iznos novaca na računu svakog građanina ovog grada rezultat je 

politike SDP-a. Meni je žao da u ovih godinu dana nisu iskoristili mogućnost koju je Vlada 

osigurala. Pogledamo li politiku Vlade RH, pogledamo li ulaganja koja izravno dolaze iz 

grada Zagreba, možda najbolji primjer za to je prošlogodišnja odluka vezana uz iznos 

sredstava za zbrinjavanje baliranog otpada. Čak 30 milijuna eura je izravno, putem Fonda 

za zaštitu okoliša, osigurano za zbrinjavanje baliranog otpada i za sanaciju. Vidimo i 

rezultat te odluka, a to je da je baliranog otpada na području Brezja sve manje i da tamo 

niču gospodarske zone, čega ne bi bilo da nije bilo odluke vlade. Prema tome, osim što je 

priljev Grada povećan za 36 posto, određen iznos sredstava koji je bio rezerviran 

primjerice za Bale, nije trebalo utrošiti. Rezultat toga je da su građanke i građani ovog 

grada, nažalost, zbog te loše politike i loše odluke, nažalost osjetili na svojim računima. 

Ova odluka sada, koja će biti  na Gradskom vijeću je čisti populizam i priprema za lokalne 

izbore – istaknuo je predsjednik varaždinske GO HDZ-a, ministar Damir Habijan.

Stričak: Osim što su nesposobni, to je poprilično zloćudna ekipa

Predsjednik Županijske organizacije HDZ-a Varaždinske županije, župan Anđelko Stričak 

podsjetio je na slučaj koji se, kaže, nije dogodio nikada u povijesti Grada Varaždina, a to je



angažiranje vanjske tvrtke za izračun plaća gradskih uposlenika, a ujedno je skrenuo 

pažnju i na velike gužve u gradu, nastale zbog trenutnih radova na prometnicama.

- Sve su ceste raskopane, kako bi se stvorio dojam da se nešto radi i imat ćemo nakon 3,5

godine nove prometnice, na čemu im čestitam ali od investicija mogu navesti samo dvije – 

izgradnju dječjeg vrtića u Hrašćici i Sortirnicu. Za jednu i drugu su penalizirani, što se 

također još nije dogodilo. Inače, na području Varaždinske županije se gradi 30 vrtića, nekih

28 je izgrađeno, dograđeno ili je izgradnja pri kraju, a za dva vrtića se priprema 

dokumentacija, ali nisam čuo da su ijedna druga općina ili grad penalizirani – kazao je 

župan.

Istaknuo je da Varaždinci zbog nesposobne SDP-ove ekipe koja vodi Grad Varaždin 

moraju plaćati najveće poreze te ih nazvao „poprilično zloćudnom ekipom”.

- Nemalo me iznenadila nedavna izjava Bosiljevog komunalnog redara, a Markovićevog 

kandidata za župana Brune Istera. Naime, za 146 građana koji su potpisali peticiju kojom 

traže prijem kod gradonačelnika, da ih sasluša i razmotri njihov prijedlog rješenja 

Kućanske rampe, taj stručnjak je izjavio da građani gube “sitne privilegije oko gruntova i 

nekakav svoj mir”. Podsjećam, i jedno i drugo je ustavna kategorija – i imovina i dom, a 

isto tako i ljudska prava, a pravo na mir je osnovno ljudsko pravo. U ova dva mjeseca od 

kada je gospodin Ister u kampanji, nisam reagirao na sve njegove gluposti jer čovjek se 

tek snalazi, ali dati takvu izjavu, to je zloćudno – naglasio je Stričak.

Dodao je da kada je riječ o podjelama, da su jedini koji dijele građane, ne samo u 

Varaždinu ili Varaždinskoj županiji, već i na nivou države, upravo SDP-ovci. 

- Kod njih konstantno postoje „mi i vi” ili „ovi i oni”. Od mene i predsjednika Gradskog 

odbora HDZ-a i ministra Habijana nikada to niste čuli. Varaždinska županija je u mom 

mandatu na području grada Varaždina provela investicija za 96 milijuna eura. Zato je 

pravo pitanje koliko je aktualni gradonačelnik sa svojom ekipom proveo investicija na 

području grada Varaždina i je li to barem približno toliko – zaključio je Anđelko Stričak.






